
Valgundes pagasta iedzīvotāju padomes sēde 

Protokols Nr. 2 

21.02.2025. 

Plkst. 18.00 

Valgundes pagasta Tautas namā, Saules ielā 2,Valgunde, Valgundes pagasts 

Vada: Egija Šuneiko 

Protokolē: Diāna Žibenko 

Piedalās: Egija Šuneiko, Dzintars Degainis, Dainis Krūmiņš, Dina Blūma, Diāna Žibenko. 

Kārlis Rimša nepiedalās personisku iemeslu dēļ. 

Iedzīvotāji: 

 

Darba kārtībā:  

1. Par iepriekšējās sēdes lēmumu rezultātiem (vēstule LVC, vēstule Būvvaldei, saziņa ar 

Kalnciema - Klīves baznīcas pārstāvjiem). 

2. Par tirgus vietas nepieciešamību Valgundes pagasta teritorijā. 

3. Idejas JN līdzdalības budžeta realizācijai Valgundes pagasta teritorijā. E.Šuneiko 

4. JN laikraksta nepieciešamība, lietderība, alternatīvas. E.Šuneiko 

5. Padomes darbības reglaments. E-pasta administrēšana. 

6. Par padomes FB konta izveidošanu. D.Žibenko 

7. Citi jautājumi 

Sēdes laikā izskatītie jautājumi: 

1. Saņemta atbilde no VSIA “Latvijas Valsts ceļi”: 

 

“Par gājēju pārejas ierīkošanu, skaidrojam, ka jaunu gājēju pāreju ierīkošanu nosaka Latvijas 

standarts “LVS 190-10. Gājēju pāreju projektēšanas noteikumi”. Saskaņā ar minēto standartu, 

lai ierīkotu jaunu (gan regulējamu, gan neregulējamu) gājēju pāreju, minimālajam gājēju 

pārejas lietotāju skaitam būtu jāsasniedz vismaz 50 gājēji stundā. LVC ir vairākkārt veicis 

gājēju skaitīšanu Autoceļa P99 un Mehanizatoru ielas krustojumā un konstatēts, ka gājēji 

autoceļu šķērso epizodiski un satiksmes plūsma nav tik liela, lai nevarētu atrast brīvu brīdi 

brauktuves šķērsošanai. Ņemot vērā iepriekš minēto, LVC neplāno jaunas gājēju pārejas 

ierīkošanu šajā vietā. 

Par valsts galvenā Autoceļa A9 Valgundes pagasta Tīreļu ciemā, krustojumā ar reģionālo 

Autoceļu P99 informējam, ka šobrīd notiek darbs pie projektēšanas uzdevuma izstrādes un 

šogad plānots uzsākt būvprojekta izstrādi. Būvprojekta ietvaros plānots uzlabot satiksmes 

drošības līmeni minētajā krustojumā. Vienlaikus šo krustojuma pārbūvi plānots iekļaut Eiropas 

Savienības kohēzijas politikas programmas 2021.–2027. gadam 3.1.1. specifiskā atbalsta 

mērķa "Attīstīt ilgtspējīgu, pret klimatu izturīgu, inteliģentu, drošu un vairākveidu TEN-T 

infrastruktūru" 3.1.1.2. pasākuma "Ieguldījumi TEN-T tīkla autoceļu drošībā un vides 

piekļūstamībā". 

Savukārt, par mikromobilitātes infrastruktūru posmā no Jelgavas valstspilsētas robežas līdz 

Vītoliņu ciemam informējam, ka LVC ir izstrādājuši “Mikromobilitātes infrastruktūras 

nepieciešamības izvērtējuma metodika” (turpmāk – Metodika), kuras  mērķis ir  noskaidrot 

prioritāti un veidu pašvaldību vai citu personu ierosinātajiem būvniecības  priekšlikumiem par 

mikromobilitātes infrastruktūras posmu izveidi valsts autoceļu tīklā un tam pieguļošajā 



teritorijā. Vienlaikus nosakot arī slieksni, zem kura mikromobilitātes infrastruktūras izveide 

nav tehniski pamatojam un racionāla. Norādām, ka Jūsu ierosinājumam par mikromobilitātes 

infrastruktūras izveidi gar Autoceļu P99 jau savulaik ir veikts novērtējums atbilstoši 

iepriekšminētajiem Metodikas pamatprincipiem un šādas infrastruktūras izveide ir uzskatāma 

par racionālu un tehniski pamatojamu. Taču vēršam uzmanību, ka viens no būtiskākajiem 

kritērijiem, plānojot mikromobilitātes infrastruktūru, ir nodrošināt infrastruktūras 

nepārtrauktību. Šajā gadījumā šis nosacījums netiek izpildīts, jo Jelgavas valstspilsētas 

teritorijā posmā no Loka maģistrāles līdz pilsētas robežai nav izveidota mikromobilitātes 

infrastruktūra.” 

 

Saņemta atbilde no Būvvaldes - sazināsies ar nodegušās mājas īpašnieku. 

 

 Noskaidrots, ka teritorija, kuru izmanto,lai iebrauktu Kalnciema vidusskolas teritorijā gar 

baznīcu, tehniski nav ceļš. Tādēļ ir apgrūtināta tā uzturēšana.Turpmākā rīcība un vienošanās  

nepieciešama starp Kalnciema-Klīves baznīcas pārstāvjiem  un pagasta Pārvaldi. 

2. Par atbilstošu novietojumu tirgus vietas izveidei apstpriesti Tīreļi (pagasta zemes 

gabals pie degvielas uzpildes stacijas) un Vītoliņi (pagasta zemes gabals pie veikala 

un ziņojumu dēļa).  

3. Ideja JN līdzdalības budžeta realizācijai Valgundes pagasta teritorijā - tirgus vietas 

izveide. 

4. Pārrunās atzīts, ka JN laikraksts ir nepieciešams, tādēļ plānots sazināties ar senioru 

koordinatori, kā arī sociālo darbinieku, lai apzinātu, cik tieši drukātie eksemplāri ir 

nepieciešami tieši mūsu pagasta iedzīvotājiem un kādas ir iespējas apziņot 

ieinteresētos iedzīvotājus par jaunā laikraksta iznākšanu un tā saņemšanu.  

Laikrakstu var paņemt veikalos, tomēr ir šaubas par nepieciešamo eksemplāru skaitu. 

5. Iedzīvotāju padome vienojas, ka tās organiskai darbībai ir nepieciešams darbības 

reglaments, kuru kopīgi jāizstrādā. E-pasta administrēšana uzticēta Egijai Šuneiko. 

6. Diāna Žibenko piemin Platones iedzīvotāju padomes piemēru un ierosina veidot 

Facebook kontu Valgundes iedzīvotāju padomei. 

7. Citi jautājumi: 

Vai iedzīvotājiem nepieciešama informatīva sapulce par rīcību X stundā? 

Ja Vītoliņu ciemā netiek veidots un uzturēts ugunsdzēsības dīķis, kāda ir rīcība 

gadījumā, ja nepieciešams ūdens uguns nelaimes dzēšanai. Vai pieejamais hidrants ir 

darba kārtībā? 

Klīves pagrieziens (pāri Klīves tiltam) daudz bīstamas situācijas, sarežģīta 

iebraukšana un izbraukšana no mājām, kā to uzlabot? 

 
Lēmumi: 

1. Nosūtīt vēstuli Jelgavas pilsētai ar lūgumu informēt par iespējamajiem plāniem veidot 

veloceliņa un gājēju ietves būvi no Loka maģistrāles līdz pilsētas robežai. (D. Blūma) 

2. Lai iegūtu piemēru, par to kā darbojas tirgus vietas un to izveide, un uzturēšana, 

noskaidrot, kā darbojas tirgus vieta Kalnciemā. (E. Šuneiko) 



3. Tirgus vietas izveidei nolemts veidot pieteikumu līdzdalības budžeta iniciatīvā, ja tas 

būs nepieciešams. 

4. Sazināties ar senioru koordinatori un sociālo darbinieku, lai uzzinātu, cik JN 

laikraksta eksemplāri ir nepieciešami un kā tos padarīt sasniedzamus iedzīvotājiem. 

5. Iedzīvotāju padome vienojas, ka tās organiskai darbībai ir nepieciešams darbības 

reglaments, kuru kopīgi jāizstrādā. E-pasta administrēšana uzticēta Egijai Šuneiko. 

6. Nolemts, ka iedzīvotāju padomes sēdēm sākotnēji jānotiek vismaz reizi mēnesī. 

7. Veidot Valgundes iedzīvotāju padomei Facebook kontu, kurā nolemts pārpublicēt 

iedzīvotājiem aktuālās ziņas, ievietot Iedzīvotāju padomei aktuālo informāciju: 

sapulces, pasākumi, aptaujas, kā arī lepoties ar savu līdzcilvēku sasniegumiem 

(piemēram, atbalstīt skolas audzēkņu sasniegumus). (D. Žibenko) 

8. 10.03.2025.plkst.18.00 iedzīvotājiem tiks organizēta lekcija par rīcību X stundā. (E. 

Šuneiko) 

9. Noskaidrot par hidranta tehnisko stāvokli un izmantošanu Vītoliņu ciemā. (D. 

Degainis) 

10. Nosūtīt vēstuli LVC ar izklāstu par situāciju Klīves pagriezienā. (D. Blūma) 

11. Nākošā Valgundes pagasta iedzīvotāju padomes sēde 21.03.2025. plkst. 18.00. 

 

Valgundes pagasta iedzīvotāju padomes vadītāja Egija Šuneiko 

 

 


